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Naar aanleiding van uw bovenvermelde brief van 13 december jl., waarin u 

verzoekt om een masterplan en steunmaatregelen voor de Nederlandse 

legpluimveehouderij, wil ik graag mede namens de Minister van Economische 
Zaken reageren. 

Het is mij bekend dat de Nederlandse legpluimveehouderijsector financieel een 

zeer moeilijk jaar achter de rug heeft. De economische situatie in de Europese 

legpluimveeketen is met name het gevolg van een overaanbod aan eieren en 

tegelijkertijd hoge voerprijzen. Er is sprake van een tijdelijke verstoring van de 

Europese markt en dit zal tot een nieuw evenwicht in vraag en aanbod leiden. De 

situatie is de afgelopen maanden licht verbeterd: de opbrengstprijzen zijn licht 

maar gestaag gestegen en de voerkosten zijn enigszins gedaald. Gemiddeld 

genomen zijn de marges in de legsector licht verbeterd. De verwachting is dat in 

de Europese Unie waarschijnlijk minder zal worden geïnvesteerd in nieuwe 

koppels leghennen, waardoor in 2014 langzaam een opwaartse trend in de 

eierprijzen te verwachten is. De dalende voerprijstrend zet waarschijnlijk door in 

2014. De toenemende eierconsumptie in Nederland (+ 6% in 2013) is een steun 
in de rug voor de sector. 

De financiële situatie is zeer verschillend voor individuele legpluimveebedrijven 

mede als gevolg van individuele ondernemersbeslissingen, het moment van 

investeren en de kwaliteit van de ondernemer. Met name bedrijven, die recent 

hebben geïnvesteerd en niet hebben kunnen profiteren van de hoge eierprijzen in 

2012, kunnen eerder in financiële problemen komen. Zoals ik eerder heb 

aangegeven in antwoorden op Kamervragen van mevrouw Lodders 

(TK 2012-2013, Aanhangsel 3191) is het primair de verantwoordelijkheid van de 

pluimveebedrijven zelf om in overleg met de banken maatwerkafspraken te 

maken om deze periode te overbruggen. Hierbij kan mogelijk gebruik worden 

gemaakt van beschikbare overheidsinstrumenten zoals het Bijstandsbesluit 

Zelfstandigen. 

U geeft in uw brief aan dat de huidige slechte financiële situatie in de 

tegpluimveesector wordt verergerd omdat er geen Europees level playing field is. 
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De Nederlandse sector heeft te maken met importen uit derde landen die niet aan 
de EU-eisen voor dierenwelzijn hoeven te voldoen, hogere tarieven voor de 
NVWA-controles en extra nationale regels zoals het ingrepenverbod. Ik wil hier 
graag op reageren. 

De feitelijke situatie ten aanzien van importeieren uit derde landen (waaronder 
Oekraïne), is dat in 2013 voor het GATT-invoercontingent van 135.000 ton geen 
enkele aanvraag is ingediend voor de import van eieren uit derde landen tegen 
een preferentieel lager importtarief en dat de import van eieren in de EU in 2013 
fors lager ligt ten opzichte van 2012. In het bilaterale vrijhandelsakkoord van de 
Europese Unie met Oekraïne is een tariefquotum afgesproken, waarbij een 
gelimiteerde hoeveelheid eieren en eiproducten tariefvrij op de Europese markt 
mag komen. Dit akkoord is nog niet geratificeerd en in werking getreden. 
Binnen de kaders van de WTO is het momenteel nog niet mogelijk om aanvullende 
eisen op grond van dierenwelzijn te stellen aan producten uit derde landen. Het 
kabinet zet zich via de Europese Unie in op het in WTO-verband volwaardig erkend 
krijgen van dierenwelzijn als ‘non trade concern’, Bij de onderhandelingen over 
bilaterale handelsakkoorden van de EU met derde landen zet het kabinet in op 
samenwerking en verbeterafspraken over dierenwelzijn. 

Ten aanzien van de tarieven van de NVWA heb ik in mijn brief aan de Tweede 
Kamer van 19 december jl. (TK 2013 - 2014, Kamerstuk 33835, nr. 2) 
aangegeven dat een verhoging van de tarieven tot een kostendekkend niveau 
noodzakelijk is. Ik merk hierbij op dat de legpluimveebedrijven in vergelijking met 
andere sectoren niet of slechts in zeer beperkte mate met retribueerbare controles 
van de NVWA te maken heeft. 

U geeft aan dat extra nationale regelgeving bijdraagt aan de slechte financiële 
situatie in de Nederlandse legpluimveehouderij. U heeft in een toelichting bij deze 
brief het ingrepenverbod genoemd. Mijn beleidsdoelstelling is om te komen tot 
een diervriendelijke, duurzame en economisch sterke pluimveehouderijsector in 
Nederland die maatschappelijk gewaardeerd wordt. Onderdeel hiervan is dat 
dieren op termijn in beginsel zo min mogelijk of geen fysieke ingrepen meer 
hoeven te ondergaan. Zoals eerder aangegeven heeft de Tweede Kamer bij motie 
Ouwehand/van Dekken gevraagd om de vrijstelling van het verbod op ingrepen in 
de pluimveesector tot 2021 te herroepen en het verbod op 1 januari 2015 
onherroepelijk van kracht te laten worden. Na een zorgvuldige afweging en na 
overleg met het pluimveebedrijfsleven heb ik besloten om het verbod op 
snavelbehandeling per 1 september 2018 in te laten gaan. In 2017 zal het 
ingrepenverbod worden geëvalueerd. Ik heb er alle vertrouwen in dat de 
Nederlandse pluimveehouders hun bedrijfsvoering de komende jaren zullen weten 
aan te passen waarbij de economische gevolgen zo beperkt mogelijk blijven. 
Voorloperbedrijven laten op dit moment al zien dat het kan. Daarnaast zal ik gaan 
pleiten voor een Europees verbod op ingrepen bij pluimvee. 
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In dat kader zal ik steun zoeken bij andere lidstaten waar eisen aan ingrepen 

worden gesteld of in voorbereiding zijn. Ik verwacht eventuele voorstellen van de 

Europese Commissie in het nieuwe algemeen Europees wetgevingskader inzake 
dierenwelzijn in de loop van 2015. 

De Nederlandse legpluimveeketen is van oudsher sterk gericht op een 

marktgestuurde productie en weet goed in te spelen op veranderende 

consumentenwensen en -voorkeuren. De Nederlandse sector heeft een sterke 

uitgangspositie. Een sterke concurrentiepositie, vakmanschap, ondernemerschap 

en een grote innovatiekracht maken de Nederlandse pluimveeketen 

toonaangevend in Europa en de rest van de wereld. Marktwerking staat hoog in 

het vaandel, Met de Europese Commissie ben ik van mening dat de markt zelf 

herstellend moet werken. Alles overziend zal ik niet ingaan op uw verzoek om 

steunmaatregelen te treffen en een masterplan op te stellen voor de 

legpluimveesector. 
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Sharon A.M. Dijksma 
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